
Protokół Nr 64 

z LXIV Sesji Rady Miasta Milanówka 

z dnia 13 czerwca 2022 r. 

 

Stan Rady - 15 radnych. 
Obecnych - 12 radnych (według listy obecności, załącznik nr 1 do protokołu). 

 

W obradach biorą udział następujący radni;  

Kamil Bialik, Karolina Białecka, Jaromir Chojecki, Ewa Galińska, Hubert Jarek, Janina Moława, Witold 

Mossakowski, Piotr Napłoszek, Jolanta Nowakowska, Krzysztof Ołpiński, Bożena Osiadacz, Krzysztof 

Wiśniewski, Waldemar Parol, Hanna Młynarska, Renata Pawłowska.  

Nieobecni: Hubert Jarek, Waldemar Parol, Krzysztof Ołpiński. 

 

Posiedzenie Sesji Rady Miasta odbyło się w dniu13 czerwca 2022 r. (poniedziałek) o godz. 16: 30 w budynku 

„B” Urzędu Miasta Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie LXIV Sesji Rady Miasta Milanówka.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt i wyżywienie dziecka w Publicznym 

Żłobku w Milanówku;  

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania dotacji celowej oraz zasad jej rozliczania 

dla podmiotów prowadzących niepubliczne żłobki lub kluby dziecięce, zatrudniających dziennych opiekunów 

oraz dla dziennych opiekunów prowadzących działalność na własny rachunek na terenie Gminy Milanówek;  

5. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego Zakład Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Milanówku;  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 50 z obrębu 07-06, położoną w Milanówku, w trybie bezprzetargowym;  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działkę ewidencyjną nr 67/5 z obrębu 06-07 oraz działkę ewidencyjną nr 39/5 z obrębu 06-10, 

położonych w Milanówku przy ul. Królewskiej, działki ewidencyjne nr 50/2 i 50/5 z obrębu 06-07, położonych 

w Milanówku przy ul. Rososzańskiej oraz działkę ewidencyjną nr 67/8 z obrębu 06-07, położoną w Milanówku 

przy ul. Polnej; (PGE Dystrybucja S.A.)  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3/18 obręb 05-03, położoną w Milanówku przy ul. Wrzosowej;  

(PGE Dystrybucja S.A.)  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 46/2 obręb 06-15, położoną w Milanówku przy ul. Wiśniowej;  

(Energy System sp. z o.o.)  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 83/50, 83/58, 83/78, 83/56, 83/76 obręb 05-03, położonych w Milanówku 

przy ul. Myśliwieckiej; (Polska Spółka Gazownictwa sp. z o.o.)  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 83/50, 83/58, 83/78, 83/56, 83/76 obręb 05-03, położonych w Milanówku 

przy ul. Myśliwieckiej; („Gaz” sp. z o.o.)  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 54/9, 53/3, 52/10, 73 obręb 06-19, położonych w Milanówku przy  

ul. Królewskiej; (PGE Dystrybucja S.A.)  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 135, 63/1 obręb 05-03, położonych w Milanówku przy ul. Żurawiej; 

(PGE Dystrybucja S.A. – 71m/77m)  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 136, 134 obręb 05-03, położonych w Milanówku przy ul. Żurawiej;  

(PGE Dystrybucja S.A.)  

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 135, 63/1 obręb 05-03, położonych w Milanówku przy ul. Żurawiej; 

(PGE Dystrybucja S.A. -25m/30m))  

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 36/2 obręb 07-06, położoną w Milanówku przy ul. Bogny Sokorskiej; 

(PGE Dystrybucja S.A.)  

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad zabytkami dla Miasta Milanówka 



na lata 2022-2025;  

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowych w roku 2022 na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

położonych na terenie Milanówka, wpisanych do rejestru zabytków lub Gminnej Ewidencji Zabytków;  

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Armii Krajowej przy ul. Literackiej w Milanówku.  

20. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji.  

21. Interpelacje i zapytania.  

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

23. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami.  

24. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka.  

25. Sprawy różne.  

26. Zakończenie XLIV Sesji Rady Miasta Milanówka.  

 

Ad 1 

Otwarcie LXIV Sesji Rady Miasta Milanówka. 

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Napłoszek otworzył po przerwie obrady LXIV Sesji Rady Miasta 

Milanówka w dniu 13 czerwca 2022 r. stwierdzając quorum. 

 

Ad 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji.  

ZB Marcin Bąk zwrócił się prośbą o zdjęcie z porządku obrad części uchwał dotyczących ustanowienia 

służebności. 

Referat GN Małgorzata Makuch wniosek formalny o zmianę porządku obrad dotyczy zdjęcia 8 punktów, 

począwszy do pkt. 6, 7,10,11,12,13,15,16. Do większości punktów są potrzebne wizji w terenie. W dwóch 

miejscach pojawia się potrzeba łączenia uchwał.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy to jest zgodne z tym, co ustaliła komisja BiI? 

Referat GN Małgorzata Makuch potwierdziła. Było to przegłosowanie na Komisji BiI oraz ŁPiOŚ.  

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Napłoszek poddał pod głosowanie wniosek formalny jw. 

Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 5 nb, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

Przewodniczący Rady Miasta złożył wniosek formalny, aby przesunąć podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego terenu SP2 na wcześniejsze pozycje. Radny proponuje, 

żeby uchwała znalazła się między punktem 4 i 5.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek formalny jw. 

Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 5-nb, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami. 

Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 5-nb, pozytywnie zaopiniowała porządek obrad ze zmianami.  

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie LXIV Sesji Rady Miasta Milanówka.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt i wyżywienie dziecka w Publicznym 

Żłobku w Milanówku;  

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania dotacji celowej oraz zasad jej rozliczania 

dla podmiotów prowadzących niepubliczne żłobki lub kluby dziecięce, zatrudniających dziennych opiekunów 

oraz dla dziennych opiekunów prowadzących działalność na własny rachunek na terenie Gminy Milanówek;  

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Armii Krajowej przy ul. Literackiej w Milanówku.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego Zakład Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Milanówku;  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3/18 obręb 05-03, położoną w Milanówku przy ul. Wrzosowej;  

(PGE Dystrybucja S.A.)  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 46/2 obręb 06-15, położoną w Milanówku przy ul. Wiśniowej;  

(Energy System sp. z o.o.)  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 136, 134 obręb 05-03, położonych w Milanówku przy ul. Żurawiej;  

(PGE Dystrybucja S.A.)  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad zabytkami dla Miasta Milanówka 

na lata 2022-2025;  



11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowych w roku 2022 na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

położonych na terenie Milanówka, wpisanych do rejestru zabytków lub Gminnej Ewidencji Zabytków;  

12. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji.  

13. Interpelacje i zapytania.  

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

15. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami.  

16. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka.  

17. Sprawy różne.  

18. Zakończenie XLIV Sesji Rady Miasta Milanówka.  

 

Ad 3.  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt i wyżywienie dziecka w Publicznym 

Żłobku w Milanówku;  

Referat Oświaty Bożena Ciesielka poinformowała, że:  

Zgodnie z art. 58 ust. 1 i art. 59 ust 2 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 

wysokość opłaty za pobyt dziecka w żłobku utworzonym przez gminę, opłaty dodatkowej za pobyt dziecka 

przekraczający 10 godzin dziennie oraz maksymalną wysokość opłaty za wyżywienie oraz warunki 

częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat, ustala rada gminy w drodze uchwały. W związku z powyższym 

niniejsza uchwała zakłada od 1 stycznia 2023 r. zwiększenie opłaty stałej z 15% na 16% minimalnego 

wynagrodzenia za pracę oraz podniesienie maksymalnej stawki żywieniowej do poziomu 20 zł. 

Wzrost opłat za żłobek wynikający z niniejszej uchwały zrekompensują rozwiązania zaproponowane w ustawie 

z dnia 17 listopada 2021 r. o rodzinnym kapitale opiekuńczym, których celem jest częściowe pokrycie 

wydatków związanych z wychowywaniem dziecka, w tym z opieką nad nim i zaspokojeniem jego potrzeb.  

W związku z kapitałem weszły dwa świadczenia. Dla rodzin mających na utrzymaniu dzieci, a jego celem jest 

przede wszystkim pokrycie wydatków związanych z opieką nad drugim i kolejnym dzieckiem w wieku między 

12 a 36 miesiącem życia. W ramach RKO rodzice otrzymają na ten cel 12.000 zł. Ustawa o RKO zakłada także 

wprowadzenie dofinansowania do funkcjonowania miejsc opieki dla dzieci nieobjętych Rodzinnym Kapitałem 

Opiekuńczym (np. pierwszych lub jedynych dzieci w rodzinie). 

Przewodnicząca Komisji Edukacji Bożena Osiadacz poinformowała, że opinia komisji była pozytywna.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty 

za pobyt i wyżywienie dziecka w Publicznym Żłobku w Milanówku. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 1- wstrzymujący, 1- nie głosuje, 5-nb, podjęła Uchwałę Nr 524/LXIV/22. 

 

Ad 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania dotacji celowej oraz zasad jej 

rozliczania dla podmiotów prowadzących niepubliczne żłobki lub kluby dziecięce, zatrudniających 

dziennych opiekunów oraz dla dziennych opiekunów prowadzących działalność na własny rachunek na 

terenie Gminy Milanówek.  

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały jest obywatelski, podpisy zostały 

zweryfikowane przez UM. Wymagana liczba została osiągnięta. Jest opinia skarbnika, jest opinia radcy 

prawnego. W tym miejscu radny poprosił o przerwę, bo na Komisji Edukacji pojawiły się wnioski do tej 

uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę w obradach LXIV SRM w celu zwołania Komisji Edukacji.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji Bożena Osiadacz otworzyła obrady komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji poinformowała, że w punkcie - Podjęcie uchwały w sprawie określenia 

wysokości i zasad ustalania dotacji celowej oraz zasad jej rozliczania dla podmiotów prowadzących 

niepubliczne żłobki lub kluby dziecięce, zatrudniających dziennych opiekunów oraz dla dziennych opiekunów 

prowadzących działalność na własny rachunek na terenie Gminy Milanówek, zaszły zmiany. Pani Bożena 

Ciesielka omówi projekt uchwały ze zmianami.  

Sekretarz Miasta Sebastian Litewnicki nie wie, w jakim trybie projekt uchwały ma przedstawić Bożena 

Ciesielka, ponieważ jest to projekt obywatelski złożonym w trybie art. 41a ustawy o samorządzie gminnym. 

Jest to projekt, który przygotowali mieszkańcy. Jedynym zadaniem UM jest weryfikacja podpisów, 

sprawdzenie ich z danymi w rejestrze wyborców.   

Przewodnicząca Komisji Edukacji poinformowała, że podczas obrad komisji, było dużo propozycji, 

nieprawidłowości. Komitet obywatelski wystąpił z projektem uchwały. Radni wysłuchali wszystkich stron, 

ponieważ UM nie ustosunkował się, ani pozytywnie, ani negatywnie do projektu uchwały. Radni wystąpili  

z propozycją, żeby przychylić się do stanowiska rodziców, którzy mieli podpisaną umowę w styczniu,  



a w lutym ta umowa uchwałą RMM została przerwana. Ustalono, że ci z rodziców, którzy płacą podatki  

w gminie będą mieli większą pomoc. Propozycja jest taka, żeby w paragrafie 2 napisać: 

„Ustala się kategorię dzieci oraz wysokość dotacji celowej udzielanej z budżetu Gminy Milanówek dla 

podmiotów, o których mowa w paragrafie 1, następująco:  

1.Na dziecko zamieszkałe na terenie Gminy Milanówek, którego przynajmniej jeden z rodziców lub prawnych 

opiekunów rozlicza podatek dochodowy w US w Grodzisku Maz. ze wskazaniem miejsca zamieszkania na 

terenie Milanówka objęte opieką; 

a) w żłobku 200zł b) w klubie dziecięcym 100zł c) dziennego opiekuna 50 zł 

2. Na dziecko zamieszkałe na terenie Gminy Milanówek, którego rodzice lub opiekunowie prawni, nie 

rozliczają podatku dochodowego w US w Grodzisku Maz., ze wskazaniem miejsca zamieszkania na terenie 

Milanówka objęte opieką: 

a) w żłobku 30 zł b) w klubie dziecięcym 20 zł c) dziennego opiekuna 10 zł 

W paragrafie 1 należy zmienić zamiast: „Określa się wysokość i zasady ustalania dotacji celowej” skreślić  

„rozliczenia „i napisać „W tym kategorie dzieci i zasady jej rozliczania”.  Reszta bez zmian.  

Przewodniczący Rady Miasta ma propozycję, z uwagi na to, że zmiany dotyczące kwestii rozliczenia podatku 

mieszkańców gminy powinny być przemyślane i zaakceptowane przez prawnika. Do tego jest negatywna 

opinia skarbnika, z której wynika, że będzie brakowało środków przy pierwotnej wersji wysokości opłaty. 

Radny proponuje, żeby dzisiaj tego nie opiniować i na sesji przegłosować powrócenie uchwały do komisji, 

przygotowanie całej poprawki i na następnej sesji powrócić do tematu. Zmiany przepisów, które powodują 

wydatkowanie środków gminy robione w tym trybie jest ryzykowne. Projekt uchwały, kasującym te dotacje, 

był projektem z UM.  

Sekretarz Miasta podkreślił, że to nie jest tak, że UM odmawia współpracy. Wszelkiej pomocy udziela  

w zakresie, w jakim jest zobligowany przepisami rangi ustawowej, czy przepisami uchwały. Wszystko, co 

BMM miał zrobić, zrobił szybciej niż przewiduje ustawa. Nie jest tajemnicą, że ten obywatelski projekt 

uchwały pojawiła się w opozycji do uchwały wcześniej podjętej przez RMM, która znosiła te opłaty, o których 

mowa  

w projekcie obywatelskim. Dobrą praktyką byłoby zapytanie osób, które podpisały ten projekt, wyznaczyły 

przedstawiciela czy projekt uchwały radnych spełnia ich oczekiwania.  

Przedstawicielka osób wnoszących projekt obywatelski nie ma zastrzeżeń, co do zmian. Oczywiście 

wszyscy by chcieli dostać więcej dotacji, ale w obecnej sytuacji każda kwota ratuje budżet mieszkańców. W tej 

sytuacji ekonomicznej mieszkańców nie będzie stać na żłobki. Ilość miejsc do żłobków publicznych jest 

ograniczona. 11 dzieci nie dostało się do tego żłobka. W żłobkach prywatnych jest 90 dzieci, a będzie ich 

jeszcze więcej. Wprowadzone zmiany satysfakcjonują rodziców.  

Radca Prawny Krzysztof Bugla uważa, że zmiany w uchwale są daleko idące w stosunku do pierwotnego 

projektu i dobrze by było pochylić się nad nim w spokoju, poprosić skarbnik o opinię po przeliczeniu tych 

stawek. Pan Bugla też musi wyrazić kolejną opinię na piśmie z racji tego, że zmiany są daleko idące  

w stosunku do projektu pierwotnego. Następna sesja będzie jeszcze w czerwcu, więc przerwa nie będzie długa.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji proponuje przeniesienie sprawy uchwały na komisję tematyczną i dopiero 

procedowanie.  

Radny Kamil Bialik uważa, że należy przegłosować zaproponowane wnioski. Może p. mecenas uzna, że te 

wnioski są dobre. Wówczas ta uchwała trafi na obrady sesji z opinią p. skarbnik i mecenasa. To przyśpieszy 

cały proces.  

Radna Jolanta Nowakowska uważa, że najpierw trzeba przeliczyć kwoty, które zostały pomniejszone, czy 

wystarczą, bo pierwotnie nie wystarczały. Warto poczekać na opinię p. skarbnik.   

Przewodnicząca Komisji Edukacji uważa, że komisja może zaopiniować. Później zadecyduje o wszystkim 

rada na obradach sesji.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji poddała pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzonymi zmianami. 

Komisja w głosowaniu: 2-za, 1- wstrzymujący, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ze zmianami.  

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji Bożena Osiadacz zamknęła obrady komisji. 

Przewodniczący Rady Miasta wznowił obrady LXIV SRM po przerwie.   

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji Bożena Osiadacz złożyła wniosek dotyczący cofnięcie projektu do 

komisji.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek dot. cofnięcie projektu do komisji celem 

przygotowania zmian. 

Rada Miasta w głosowaniu: 9-za, 2- wstrzymujący, 1- przeciw, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

 

Ad 5.  



Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Armii Krajowej przy ul. Literackiej w Milanówku.  

Referat GN Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu Szkoły Podstawowej nr 2 im. Armii Krajowej przy ul. Literackiej  

w Milanówku. 

W związku z uchwałą Nr 188/XXI/20 Rady Miasta Milanówka z dnia 2 marca 2020 r. w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu Szkoły Podstawowej nr 2 im. 

Armii Krajowej przy ul. Literackiej w Milanówku. Obszar objęty projektem obejmuje teren działki ew. nr. 53 

w obrębie 05-18 w Milanówku. Jest to działka o pow. 8908 m będąca własnością gminy Milanówek. Budynki 

związane z działalnością SP2 to 3-kondygnacyjny budynek szkoły zaliczony do kategorii - budynki oświaty, 

nauki i kulturalno sportowe oraz jednokondygnacyjny budynek zaliczony do kategorii- pozostałe budynki 

niemieszkalne. Powierzchnia zabudowy wynosi obecnie 13,75% pow. działki, a wysokość najwyższej części 

budynku 12,5 m. Cały obszar planu położony jest w Warszawskim Obszarze Chronionego Krajobrazu oraz na 

terenie objętym ochroną w formie wpisu do rejestru zabytków. Na terenie miasta obowiązuje obecnie studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Milanówka przyjęty uchwałą z dnia 10 marca 

1998 roku. W studium analizowany obszar położony jest na terenach zurbanizowanych i przeznaczonych do 

urbanizacji w planie ogólnym miasta, na których polityka przestrzenna powinna być prowadzona zgodnie z tym 

planem. Teren objęty jest ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego strefy ochrony 

konserwatorskiej w Milanówku uchwalonego uchwałą z dnia 16 czerwca 1998 roku.  Porównując istniejące 

wskaźniki zagospodarowania oraz te określone w obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego 

okazuje się, że wskaźnik pow. zabudowy jest przekroczony. Dopuszczalny to 10% a istniejący obecnie to 

13,75% pow. działki. Sytuacja ta powoduje, że niemożliwa jest nadbudowa oraz rozbudowa szkoły w tym 

realizacja sali sportowej. Możliwe jest wyłącznie prowadzenie prac budowlanych związanych z remontem czy 

przebudową istniejących budynków. W wyniku realizacji wskazanej uchwały został opracowany projekt planu 

miejscowego wraz z prognozą oddziaływanie na środowisko i prognoza skutków finansowych uchwalenia 

planu miejscowego. Ustalenia planu miejscowego określają m.in. przeznaczenie, zasady ochrony  

i kształtowania ładu przestrzennego oraz zasady kształtowania krajobrazu, a także zasady kształtowania 

zabudowy oraz wskaźniki zagospodarowania terenu, zasady ochrony środowiska, przyrody i krajobrazu, zasady 

ochrony dziedzictwa kulturowego i zabytków w tym krajobrazów kulturowych, zasady modernizacji, 

rozbudowy i budowy systemów komunikacji oraz zasady komunikacji i realizacji miejsc parkingowych. 

Zasady modernizacji  

oraz zasady obsługi terenu w zakresie infrastruktury technicznej, sposoby i terminy tymczasowego 

zagospodarowania, urządzania i użytkowania, szczególne zasady i warunki scalania i podziału nieruchomości 

oraz minimalna powierzchnia nowo wydzielonej działki budowlanej.  Zagospodarowanie terenu zgodnie  

z ustaleniami planu przyczyni się do umożliwienia rozbudowy szkoły i podniesienia, jakości warunków 

edukacyjnych uczniów. W projekcie planu uwzględniono wymagania ładu przestrzennego w tym urbanistyki  

i architektury poprzez określenie linii zabudowy, przeznaczenia terenu, wskaźników zagospodarowania  

i warunków kształtowania, zabudowy oraz wymagań w zakresie kolorystyki materiałów wykończeniowych 

elewacji i dachu budynków, walory architektoniczne i krajobrazowe poprzez ustalenia dotyczące kształtowania 

zabudowy i zagospodarowania terenu oraz ochronie wartości zieleni wysokiej, wymagania ochrony środowiska 

w tym gospodarowania wodami poprzez wprowadzenie wskazanie położenia terenu dobrze chronionym 

Warszawskim Obszarze Chronionego Krajobrazu, zakazu lokalizacji przedsięwzięć mogących znacząco 

oddziaływać na środowisko, możliwości realizacji wyłącznie usług nieuciążliwych zdefiniowane w planie, jako 

usługi, które zgodnie z przepisami odrębnymi nie są zaliczane do przedsięwzięć potencjalnie znacząco 

wpływających na środowisko, nakazu ochrony drzew pozostawionych do zachowania.    

Ww. projekt uchwały w pełnej wersji jest przedstawiony na stronie miasta w BIP.  

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, czy sama uchwała rodzi skutki finansowe? 

Pani Makuch poinformowała, że sama uchwała nie rodzi skutków finansowych. 

Radna Janina Moława rozumie, że BMM zrezygnował z pomysłu budowy nowej szkoły z centrum 

ekologiczno przyrodniczego.   

ZB Marcin Bąk wyjaśnił, że projekt uchwały tego nie przesądza. Obecnie decydujemy, co na tej działce 

można zrobić. Mamy taką sytuację w mieście, że ten plan, który uznajemy za plan strefy obowiązującej, jest  

w rzeczywistości nakładką na plan szczegółowy z 1993 r., który nie obowiązuje. Nawet na działkach, które są 

zabudowane istniejącymi budynkami znacząco przekraczają wskaźniki. Ta uchwała nie wiążą się  

z zamierzeniem, w jaki sposób ma być rozbudowana szkoła.  

Radna Janina Moława zapytała, czy był składany wniosek do Polskiego Ładu o 45 mln zł na budowę nowej 

szkoły? Czy w tej chwili został złożony drugi wniosek z kolejnego naboru i czy gmina stara się o pieniądze?  

ZB Marcin Bąk poinformował, że według jego wiedzy nie, ale musi to wyjaśnić.  

Radny Krzysztof Wiśniewski chciałby wiedzieć, czy na tym terenie ma być rozbudowa, czy budowa nowego 

budynku? Jaki jest cel podjęcia tej uchwały?  



ZB Marcin Bąk poinformował, że podejmując ta uchwałę otwieramy nowe możliwości. W tej chwili nic nie 

można zrobić. Nie można podnieść kondygnacji, dobudować, ponieważ są przekroczone wskaźniki. Jeżeli tego 

gmina nie podejmie, to każde zamierzenie inwestycyjne nie będzie możliwe. Źródłem problemu jest to, że ten 

plan, który obowiązuje dla strefy ochrony konserwatorskiej jest bardzo ogólny i nie przewiduje wyjątków dla 

budynków użyteczności publicznej. Jest szansa, żeby to uporządkować.  

Przewodniczący Rady Miasta rozumie, że przystąpienie do sporządzenia planu zagospodarowania nie 

przesądza, czy to będzie budowa, czy rozbudowa szkoły, czy jakaś inna inwestycja na terenie szkoły, ale daje 

możliwość podniesienia standardu poprzez zainwestowanie na terenie tej działki szkolnej i otwiera możliwości.  

ZB Marcin Bąk poinformował, że przystąpienie do planu umożliwia wykonanie czegokolwiek. Obecnie nie 

można nic zrobić.  

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że opinia komisji była negatywna, 1- przeciw, 1- wstrzymujący, 2- nb.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu Szkoły Podstawowej nr 2 im. Armii Krajowej przy  

ul. Literackiej w Milanówku.  

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 4- wstrzymujące, 3-nb, podjęła Uchwałę Nr 525/LXIV/22 w spawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu Szkoły Podstawowej nr 2 im. Armii 

Krajowej przy ul. Literackiej w Milanówku.  

 

Ad 6.  

Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego Zakład Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Milanówku. 

ZB Marcin Bąk przedstawił projekt uchwały. Projekt uchwały pozwala rozwiązać problem, który narastał od 

długiego czasu. Na skutek nieprawidłowo prowadzonej gospodarki finansowej, w szczególności 

nierealizowania planu finansowego, braku prawidłowego nadzoru kierownika jednostki oraz burmistrza, 

jednostka utraciła zdolność bieżącego regulowania narastających zobowiązań. Jednostka posiada obecnie 

kilkumilowe wymagalne zobowiązania z tytułu nieopłacenia składek społecznych, zaliczek na podatek 

dochodowy, umów zawartych z kontrahentami oraz inne zobowiązania. Narastające zadłużenie uniemożliwia 

prawidłowe funkcjonowanie jednostki. Zgodnie ze stanowiskiem organu wykonawczego programy naprawcze 

nie przyniosły rezultatów, dlatego jedynym sposobem na uzdrowienie sytuacji, która wpływa istotnie na stan 

finansów całej Gminy Milanówek - jest likwidacja zakładu budżetowego. Zobowiązania zakładu, których 

ostateczna kwota zostanie ustalona w procesie likwidacji, zostaną przejęte przez Gminę Milanówek. 

Organ wykonawczy zaproponował, by zadania powierzone ZGKiM przejęła spółka stanowiąca w 100% 

własność Gminy Milanówek tj. Milanowskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji. 

Radna Janina Moława przypomniała, że RMM ostrzegała, że błędem jest przenoszenie wszystkich zadań 

własnych w tym samym czasie, kiedy nie ma ludzi i sprzętu. Sporządzony audyt wskazywał na słabość kontroli 

zarządczej oraz zawierał wskazówki dot. działań naprawczych ZGKiM.  

Radna Karolina Białecka zapytała, kto zgodnie z przepisami prawa jest odpowiedzialny za powstałe długi  

w ZGKiM i kto może ponieść odpowiedzialność za długi? 

SM Sebastian Litewnicki uważa, że za powstałe długi odpowiedzialność wynika z odpowiedzialności za 

naruszenie dyscypliny finansów publicznych. Z wiedzy, jaką posiada p. Litewnicki wynika, że postępowanie 

przed odpowiednimi organami się toczą. Efektem każdego audytu wewnętrznego w jednostce, było 

zawiadomienie BM skierowane do Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych, który każdorazowo po 

audycie badał sprawę zobowiązań ZGKiM. Zadaniem Rzecznika jest ustalenie winnego, ustalenia stopnia 

winy, nałożenia kar. 

Radna Janina Moława podkreśliła, że audyt został wykonany za pieniądze podatników. Skoro pieniądze 

zostały wydane, audyt przeprowadzony to wyniki audytu powinny być opublikowane.  

SM Sebastian Litewnicki podkreślił, że wyniki audytów stanowią informację publiczną udostępnianą na 

wniosek. W takim trybie mogą być udzielane. 

Przewodniczący Rady Miasta uważa, że UM może samodzielnie udostępnić informację, która ma charakter 

publiczny i nie musi być udostępniana na wniosek.  

Przewodniczący Rady Miasta poruszył temat likwidacji zakładu budżetowego. Wydaje się, że o samej spółce, 

czyli MPWiK należy rozmawiać na osobnej komisji. Tam jest kwestia wyniku finansowego za poprzedni rok, 

wyniku finansowego za pierwszy kwartał tego roku i ocena, w jakiej spółka znajduje się sytuacji. Warto to 

omówić na osobnej komisji. Przerzucanie zadań, z którymi zakład sobie samodzielnie nie poradził i wykonywał 

je wedle uznania do spółki ważnej z punktu widzenia zapewnienia dostępności podstawowych produktów 

mieszkańcom, czyli wody i odprowadzenia ścieków i ryzykowanie tego, że spółka też sobie nie poradzi jest 

śmiałym posunięciem, a biorąc pod uwagę doświadczenia z tej kadencji - ryzykiem. Jako mieszkaniec, radny 

nie chciałby się dowiedzieć, że się nie udało. Na końcu można się dowiedzieć w taryfach, że się nie udało. 

Postulat radnego jest taki, żeby ZGKiM został zlikwidowany. Gmina jest w takiej sytuacji, że nie może zakładu 



dofinansować w taki sposób, żeby wybrnąć z sytuacji finansowej, z jakiej się znalazł. Zakład trzeba 

zlikwidować i te zadania przenieść do UMM. Przewodniczący przesłał radnym projekt zmian w tym zakresie. 

Stąd propozycja jest taka, żeby likwidację przeprowadzić w taki sposób, żeby przenieść i pracowników,  

i mienie do UMM. Radny poruszył kwestię daty likwidacji zakładu. PRM zaproponował datę 30 września 2022 

r.  

SM Sebastian Litewnicki podkreślił, że jest to kwestia trudna do realizacji. Zaproponowane przez BMM 

rozwiązanie, czyli włączenie zadań, które do tej pory realizował ZGKiM do zadań realizowanych przez 

MPWiK, mogło być zadaniem prostszym i tańszym. Rozwiązanie przedstawione w audycie zewnętrznym, nie 

jest rozwiązaniem, które upraszcza strukturę. Struktura zatrudnienia ZGKiM znacząco różni się od struktury 

zatrudnienia w urzędzie. W UM funkcjonują przede wszystkim stanowiska urzędnicze. W ZGKiM  

w większości są to stanowiska pomocnicze i obsługi.  

Radna Janina Moława rozumie, że BMM ma taki pomysł, ale RMM może mieć inny. To RMM o tym 

zdecyduje. Radna przypomniała, że MPWiK to spółka gminna ze 100% kapitałem gminy, gdzie 

przedstawicielem właścicieli jest BMM. Tam również była ogromna rotacja, jeżeli chodzi o prezesów. Nigdy  

w żadnej kadencji nie było takiej rotacji.  

Przewodniczący Rady Miasta złożył wniosek formalny odnośnie do projektu uchwały przedłożonego RMM.  

Projekt uchwały sprowadza się de facto do tego, aby wprowadzić zmianę polegającą na przeniesieniu zakładu 

do UMM. Radny odczytał projekt uchwały:  

§ 1. 1. Likwiduje się samorządowy zakład budżetowy działający pod nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Milanówku, zwany dalej zakładem. 2. Z dniem 13 czerwca 2022 roku zakład stawia się  

w stan likwidacji. Do dnia zakończenia likwidacji zakład prowadzi dotychczasową działalność. 3. Ustala się 

termin zakończenia likwidacji zakładu na dzień 30 września 2022 roku.  

§ 2. Z dniem zakończenia likwidacji, wskazanym w §1 ust. 3, zadania zlikwidowanego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Milanówku przejmie Urząd Miasta Milanówka.  

§ 3. 1. Mienie ruchome i nieruchome po zlikwidowanym zakładzie przejmuje Urząd Miasta Milanówka.  

2. Zobowiązania i należności pozostałe po zlikwidowanym zakładzie przejmuje Gmina Milanówek. 3. Z dniem 

zakończenia likwidacji zakładu, jego pracownicy na mocy art. 23¹ ustawy z dnia 26 czerwca 1974 r. – Kodeks 

pracy (Dz.U.2020 poz. 1320 z późn. zm.), stają się pracownikami Urzędu Miasta Milanówka.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta. 

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Ww. dokument wraz z uzasadnieniem jest przedstawiony w BIP.  

Radca Prawny Krzysztof Bugla uważa, że formalnie BMM wykonuje zadania komunalne, może je 

wykonywać przy pomocy UM. Mecenasowi wydaje się wątpliwe przekazywanie nieruchomości UM. Urząd 

jest jednostką budżetową i przejęcie mienia może być wątpliwe. Z punktu widzenia wyłącznie formalno 

prawnego, wykonywanie tych zadań przez UM jest możliwe. Jest to kwestia decyzji radnych, czy mienie  

i obowiązki powinny być przejęte przez Sp. MPWiK, czy UM. Panu Bugli wydaje się, że okres likwidacji jest 

zbyt krótki.  

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, czy jest jakiś przepis prawa, który o tym mówi, czy jest to tylko 

kwestia techniczno organizacyjna.  

Radca Prawny Krzysztof Bugla wyjaśnił, że jest to kwestia techniczno organizacyjna. Likwidację należy 

rozpocząć i zakończyć.  

Radna Janina Moława proponuje przedłużyć termin likwidacji do października. 

Przewodniczący Rady Miasta złożył wniosek dot. zmiany w paragrafie 1, ust.3: 

„Ustala się termin zakończenia likwidacji zakładu na dzień 30 września 2022 roku.” 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 2-przeciw, 5- nie głosuje, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

Przewodniczący Rady Miasta złożył wniosek odnośnie do projektu uchwały przedłożonego RMM.  

Projekt uchwały sprowadza się de facto do tego, aby wprowadzić zmianę polegającą na przeniesieniu zakładu 

do UMM.  

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 2- wstrzymujące, 5- nie głosuje, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

Przewodniczący Rady Miasta podkreślił, że zostały przyjęte zmiany w projekcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował treść uzasadnienia uchwały. 

Ww. dokument jest przedstawiony w BIP.  

SM Sebastian Litewnicki wnioskuje o przyjęcie uchwały w formie przedstawionej przez BMM, czyli 

przeniesienie zadań ZGKiM do MPWiK, jako rozwiązanie bardziej efektywne, ekonomiczne i funkcjonalne.  

Przewodniczący Rady Miasta podkreślił, że ta kwestia została rozstrzygnięta w głosowaniu.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przyjęcie takiej treści uzasadnienia uchwały.   

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 3- wstrzymujące, 4- nie głosuje, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji dot. 

pierwotnej treści uchwały była negatywna.   



Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu 

budżetowego Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Milanówku, ze zmianami. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 3- wstrzymujące, 1- nie głosuje, 3- nb, podjęła Uchwałę Nr 526/LXIV/23 

w sprawie likwidacji zakładu budżetowego Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Milanówku. 

 

Ad 7.  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3/18 obręb 05-03, położoną w Milanówku przy ul. Wrzosowej; (PGE 

Dystrybucja S.A.)  

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały.  

Pani Makuch poinformowała, że jest to projekt uchwały w oparciu o wniosek mieszkańca dot. umieszczenia 

infrastruktury technicznej w postaci przyłącza kablowego oraz złącza kablowego.   

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że opinia komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3/18 obręb 05-03, 

położoną w Milanówku przy ul. Wrzosowej; (PGE Dystrybucja S.A.). 

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 4-nb, podjęła Uchwałę Nr 527/LXIV/23. 

 

Ad 8.  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 46/2 obręb 06-15, położoną w Milanówku przy ul. Wiśniowej. 

(Energy System sp. z o.o.)  

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały.  

Pani Makuch poinformowała, że jest to projekt uchwały w sprawie służebności na wniosek mieszkańca, dot   

umieszczenia infrastruktury technicznej w postaci przyłącza kablowego. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że opinia komisji była pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 46/2 obręb 06-15, 

położoną w Milanówku przy ul. Wiśniowej. (Energy System sp. z o.o.). 

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 4-nb, podjęła Uchwałę Nr 528/LXIV/23. 

 

Ad 9.  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne nr 136, 134 obręb 05-03, położonych w Milanówku przy ul. Żurawiej; 

(PGE Dystrybucja S.A.)  

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały.  

Pani Makuch poinformowała, że jest to projekt uchwały w sprawie służebności dot. umieszczenia 

infrastruktury technicznej. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że opinia komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 136, 134 obręb 

05-03, położonych w Milanówku przy ul. Żurawiej; (PGE Dystrybucja S.A.). 

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 4-nb, podjęła Uchwałę Nr 529/LXIV/23. 

 

Ad10.  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad zabytkami dla Miasta 

Milanówka na lata 2022-2025. 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały ·w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad zabytkami dla Miasta Milanówka na lata 2022-2025. 

Projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków  

i stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Program opieki nad zabytkami wynika z ustawy z dnia 23 lipca  

2003 r. o ochronnie zabytków i opiece nad zabytkami. Przyjęty w formie uchwały program stanowi element 

polityki samorządowej i służy podejmowaniu działań w zakresie inicjowania, wspierania i skoordynowania 

prac z dziedziny ochrony zabytków i krajobrazu kulturowego a także promowania dziedzictwa kulturowego. 

Głównym odbiorcą jest lokalna społeczność w tym właściciele i użytkownicy obiektów zabytkowych, a także 

wszyscy mieszkańcy danej jednostki samorządu terytorialnego. Celem opracowania Programu Opieki nad 



zabytkami dla Miasta Milanówka na lata 2022-2025 jest dążenie do poprawy stanu zasobów lokalnego 

dziedzictwa kulturowego, a przez to zachowanie piękna krajobrazu miasta.  

Treść uchwały z uzasadnieniem w pełnym zakresie oraz Gminny Program Opieki na Zabytkami dla 

Miasta Milanówka jest przedstawiony na stronie miasta w BIP.  

Przewodnicząca Komisji Kultury I Sportu Karolina Białecka poinformowała, że komisja nie podjęła 

opinii w zakresie projektu uchwały, w głosowaniu 2-głosy wstrzymujące.  

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, czy program był przygotowany przez pracowników UM, czy był 

zlecony na zewnątrz.?  

Pani Małgorzata Makuch poinformowała, że program był zlecony na zewnątrz.  

Przewodniczący Rady Miasta uważa, że program jest zbyt optymistyczny. Realność jego realizacji jest 

wątpliwa.  

Radna Janina Moława podkreśliła, że to nie pierwszy tak optymistyczny program w gminie. Radna uważa, że 

należy w tych trudnych czasach patrzeć z optymizmem, Trzeba dać BMM szansę, żeby ten program 

zrealizował. 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, ile kosztowało opracowanie tego programu? 

ZB Marcin Bąk poinformował, że ok. 12 000,00zł.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Opieki nad zabytkami dla Miasta Milanówka na lata 2022-2025. 

Rada Miasta w głosowaniu: 6-za, 5- wstrzymujący, 4-nb, podjęła Uchwałę Nr 530/LXIV/23. 

 

Ad 11.  

Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowych w roku 2022 na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków, położonych na terenie Milanówka, wpisanych do rejestru zabytków lub Gminnej Ewidencji 

Zabytków. 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały.   

w sprawie przyznania dotacji celowych w roku 2022 na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na terenie Milanówka, 

wpisanych do rejestru zabytków lub Gminnej Ewidencji Zabytków.  

Program w budżecie MM na 2022 rok został przyjęty uchwałą z dnia 15 grudnia 2021 r. Została zaplanowana 

na ten cel kwota 150 000,00zł.  Ogłoszenie o terminie i możliwości składania wniosków od 7 marca 2022 r. do 

dnia 29 kwietnia 2022 r. zostały umieszczone w BIP na stronie internetowej miasta oraz na tablicy ogłoszeń 

miasta Milanówka. W tym czasie do UM wpłynął jeden wniosek, który spełniał wymogi formalne.  

Na podstawie paragrafu 6, ust. 2 wspomnianego regulaminu określającego zasady udzielania dotacji celowych 

na sfinansowanie prac konserwatorskich oraz robót budowlanych w zabytkach nieruchomych położonych  

w Milanówku oraz w związku z ta ustawą pojawił się jeden wniosek na dofinansowanie. Dotyczy Kościoła 

p.w. św. Jadwigi w Milanówku przy ul. Kościuszki 41. Kwota dotacji wynosi 150 000,00zł.  

Radna Ewa Galińska przedstawiła pismo skierowane do RMM przez Grzegorza Jaszczyka Proboszcza 

miejscowej parafii Kościoła p.w. św. Jadwigi w Milanówku, dotyczącej potrzeb remontowych w kościele.  

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji 

celowych w roku 2022 na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na terenie Milanówka, wpisanych do rejestru zabytków 

lub Gminnej Ewidencji Zabytków. 

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 4-nb, podjęła Uchwałę Nr 531/LXIV/23. 

 

Ad 12.  

Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji.  

Przewodniczący Rady Miasta przybliżył treść uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością 

wniosku o punktową aktualizację planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Ptasia” w Milanówku. 

Propozycja komisji jest taka, aby ten wniosek przekazać zgodnie z właściwością BMM, zgodnie z załącznikiem 

przygotowanym do uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna, aby przekazać wniosek zgodnie z właściwością BMM, w głosowaniu: 3-za. 



Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przekazania zgodnie  

z właściwością wniosku o punktową aktualizację planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Ptasia”  

w Milanówku do BMM. 

Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 1-wstrzymujący, 4-nb, podjęła Uchwałę Nr 532/LXIV/22. 

 

Przewodniczący Rady Miasta przybliżył treść uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie BMM oraz 

dyrektora GKiM w Milanówku. Skarga oraz opinia prawna była omawiana na komisji SWiP. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska poinformowała, że komisja  

w głosowaniu 1- wstrzymujący, 2- za, uznała skargę za zasadną.  

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie uznanie skargi za zasadną w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działanie BMM oraz dyrektora GKiM w Milanówku 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 3-wstrzymujący, 4-nb, podjęła Uchwałę Nr 533/LXIV/22. 

 

Ad 13.  

Interpelacje i zapytania.  

 

Ad 14.  

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

 

Ad 15.  

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami.  

ZB Marcin Bąk przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami.  

 

Ad 16.  

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka.  

ZB Marcin Bąk przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania uchwał Rady Miasta 

Milanówka. 

 

Ad 17.  

Sprawy różne.  

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wpłynęła wiadomość elektroniczna od Krzysztofa Jarosza, 

byłego kierownika referatu w UM. Treść: 

„Uprzejmie proszę o odczytanie mego oświadczenia w ostatnim punkcie dzisiejszej Sesji Rady Miasta 

Milanówka pt. Sprawy różne.  Stan mojego zdrowia nie pozwala mi na udział w sesji i samodzielne odczytanie 

oświadczenia. 

Przewodniczący zapytał, czy radni chcą, żeby to oświadczenie odczytać? Jest to czytanie korespondencji na 

wniosek, dlatego radny proponuje głosowanie w tej sprawie.  

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 2- wstrzymujące, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  

„W związku z publicznym wystąpieniem trzech urzędników Miasta Milanówka na Sesji Rady Gminy Jaktorów   

 31 marca 2020 roku, oświadczam, że wypowiedzieć na temat mojej osoby zabierały nieprawdę, manipulacje 

oraz insynuacje, które to miało na celu zdyskredytowanie i poniżenie mojej osoby w oczach opinii publicznej  

w tym, przede wszystkim mieszka mieszkańców Milanówka oraz Gminy Jaktorów, gdzie pełnię funkcję 

radnego. Niewątpliwie miało to na celu narażenia na utratę zaufania potrzebnego do wykonywania przeze mnie 

radnego gminy i urzędnika samorządowego. Zrobiono to z premedytacją w sposób zorganizowany i celowy  

z zaskoczenia, bez mojej wiedzy, podczas mojej choroby i przebywania na zwolnieniu lekarskim, wiedząc 

doskonale, że nie mogę uczestniczyć w tej sesji i nie mogę się bronić.  Przypominało to licz Lincz, samosąd lub 

średniowieczny trybunał inkwizycyjny.  Bardzo mi przykro, że za prawie 3 lata mojej wiernej służby dla miasta 

ogrodu i BMM na stanowisku kierownika Referatu Planowania Przestrzennego i Estetyki Miasta oraz za moją 

skuteczną pomoc burmistrzowi w rozwiązywaniu wielu trudnych spraw i problemów Milanówka z minionych 

kadencji, spotkało mnie coś takiego niesprawiedliwego. W UMM jak i w jednostkach organizacyjnych 

mijającej kadencji zostało rozwiązane umowę o pracę, z co najmniej kilkunastoma pracownikami w tym  

z kilkoma kierownikami referatów, ale nikogo nie potraktowano tak podle jak mnie, ponieważ zrobiono to 

publicznie, naruszają godność cześć i dobre imię. Poniżające i ośmieszając przekroczono granice, których nie 

wolno było nigdy przekraczać w sposób niemający precedensu w Polsce. Gmina Jaktorów to nie Białoruś,  

a Milanówek to nie Mińsk. W zaistniałej sytuacji zmuszony jestem wystąpić przeciw sprawcom na drogę 

postępowania sądowego. Zawsze byłem i będę uczciwym urzędnikiem działający w granicach i na podstawie 

prawa, i nikt, i nic tego nie zmieni.  Na zajmowanym przez prawie 3 lata stanowisku kierowniczym służyłem 

Państwu Polskiemu i wspólnocie samorządowej przestrzegając porządku prawnego i wykonując sumiennie 

powierzone zadania zgodnie ze złożonym ślubowaniem i pomocą Bożą. Zawsze byłem, jestem i będę 



niezależnym i dociekliwym radnym gminnym, walczący o przejrzystość urzędów.  Nigdy nie dałem i nie dam 

się zastraszyć.  

Od kilku lat pełniąc funkcję radnego gminy Jaktorów, jestem wierny konstytucji, przestrzegam praw 

Rzeczypospolitej Polskiej, obowiązków radnego i staramy się sprawować swoją funkcję godnie, rzetelnie  

i uczciwie. Mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców działam zawsze zgodnie ze złożonym 

ślubowaniem i pomocą Bożą. Ja mam czyste sumienie, a ci ludzie, którzy mający nieczyste sumienie i intencje 

oraz spowodowali to wydarzenie, niech się wstydzą i poczują sprawiedliwość.  Dziwnym jest także to, 

dlaczego Wójt Gminy Jaktorów zamiast skupić się na Gminie Jaktorów zajmuje się i ingeruje w sprawy 

Milanówka. 

Z poważaniem Krzysztof Jarosz były kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Estetyki Urzędu Miasta 

Milanówka, radny Gminy Jaktorów. 

Radna Janina Moława odniosła się do odczytanego oświadczenia. Radna oraz mieszkańcy byli 

zbulwersowani tym, co się wydarzyło podczas SRG Jaktorów. Podczas sesji nie było p. Jarosza. Na sesji  

w Jaktorowie było obecnych trzech urzędników z Milanówka. Radna uważa, że wystarczyło pismo, że BMM 

chce zwolnić urzędnika. Nie trzeba było w taki sposób zrównać tego człowieka z ziemią. Radna jest 

zdruzgotana tym, co się dzieje w tej kadencji, jakie metody stosuje się podczas zwalniania pracowników. 

Radna nawiązała do tego, jak opisuje się RMM w prasie, wymieniając radnych z imienia i nazwiska.  

Radna Ewa Galińska odniosła się do przedstawionego pisma. Były kierownik RPPiEM p. mgr inż. Krzysztof 

Jarosz ma trzy fakultety z branży budowalno-architektonicznej, studia podyplomowe z wyceny nieruchomości, 

dyplom z planowania przestrzennego i urbanistycznego. Jest jedyną osoba w urzędzie mającą uprawnienia 

budowlane i urbanistyczne. Wielokroć rozwiązywał problemy planistyczne, ale również takie, które 

wykraczały poza zakres jego obowiązków. Pan Jarosz uruchomił system informacji przestrzennej Miasta 

Milanówka, którego zakres jest dużo obszerniejszy niż miastach powiatowych zach. Mazowsza. Znajdują się w 

niej wszystkie miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, studium, ponad 300 zabytków, obszary 

zdegradowane i rewitalizacja. Jako kierownik referatu miał najniższą pensję w UM w stosunku do zakresu 

obowiązków. Burmistrz był bardzo zadowolony z sukcesów p. Jarosza. Jednocześnie burmistrz poganiał  

p. Jarosza, żeby wszystkie decyzje o WZ były na zasadzie „kopiuj - wklej”. Pomimo to, decyzje o WZ 

przygotowywane pod nadzorem p. Jarosza cechowała wysoka, jakość w zakresie ochrony środowiska.  

W dniu 31 marca na SRG Jaktorów zostali wysłani przez p. burmistrza urzędnicy z UMM.  Byli to;  

SM Sebastian Litewnicki, ZB Marcin Bąk oraz kadrowa. Osoby te nie są pracodawcą p. Jarosza, jest nim 

jedynie BMM.  Te osoby ogłosiły publicznie przed kamerami, niezweryfikowane i kłamliwe informacje na 

temat przyczyn rozwiązania umowy o pracę z p. Jaroszem. Zrobiono to z premedytacją, wiedząc, że p. Jarosz 

jest na zwolnieniu lekarskim. Doszło do naruszenia dóbr osobistych i zniesławienia p. Jarosza. Za te działania 

p. Jarosz może wystąpić do sądu o odszkodowanie od miasta.  

Radny Krzysztof Wiśniewski odniósł się do kwestii autobusów, które wożą powietrze. Radny ma prawo 

żądać danych, które będą świadczyć o opłacalności tego przedsięwzięcia i o zasadności przystąpienia naszej 

gminy do Grodziskich Przewozów Autobusowych. Radny chciałby wiedzieć, ilu pasażerów w ciągu miesiąca 

przewożą te autobusy, ile pasażer płaci za bilet, jakie są wpływy z tych przewozów, ile pieniędzy wpłaca 

Milanówek do Grodziskich Przewozów Autobusowych.   

ZB Marcin Bąk odpowie na pytania pod koniec miesiąca. Pan Bąk zgłaszał te pytania do GPA. ZB Marcin 

Bąk podkreślił, że te przewozy są rodzajem usługi społecznej, do której, co do zasady gmina dopłaca.   

 

Ad 18 

Zakończenie LXIV Sesji Rady Miasta Milanówka. 
Przewodniczący Radny Miasta Piotr Napłoszek podziękowała za udział w LXIV Sesji Rady Miasta 

Milanówka, zamykając jej obrady. 

Integralną częścią protokołu jest nagranie z sesji opublikowane na stronie Miasta Milanówka. 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta Milanówka 

             |-| 

radny Piotr Napłoszek  

 

Protokółowała  

             |-| 

Małgorzata Obwojska   


